



太平洋經濟合作香港委員會

青年研習計劃 2024/2025

Model PECC —— 創建與青年共鳴

Hong Kong Committee for Pacific Economic Cooperation

Youth Programme 2024/2025

Model PECC —— Innovating through Youth Voices

計劃背景 About the Programme

現今世界全球化盛行，各地經濟緊密連繫，在推動發展方面，區域經濟合作至關重要。作為亞太地區的金融、貿易及服務樞紐，香港在區域經濟融合、人才流動、環境保護及可持續發展方面擔當著重要的角色。要保持及發揮香港作為全球最自由經濟體之一的繁榮及競爭優勢，在制定創新而務實的區域合作策略時，青年人——未來社會棟樑——的聲音實屬不可或缺。

此計劃由太平洋經濟合作香港委員會(HKCPEC)主辦，香港青年協會領袖學院擔任聯合主辦機構，旨在加深青年人對區域經濟發展的理解及香港於亞太地區經濟及貿易發展上的角色和貢獻。此計劃為有志青年提供機會，參與研究及討論與區域經濟發展相關的議題，啟發他們發揮創意思維，為推動區域經濟合作的討論作出有意義的貢獻。

In today's globalised and interconnected world, regional economic cooperation plays a vital role in driving development. As a leading financial, trading, and service hub in the Asia-Pacific, Hong Kong is pivotal to the region's economic integration, flow of human resources, environmental protection, and sustainable development. For Hong Kong to continue to thrive and stay competitive as one of the world's most liberal economies, it is crucial to include the voices of young people – future pillars of our society – in shaping innovative and pragmatic strategies for regional cooperation.

This programme is presented by the Hong Kong Council for Pacific Economic Cooperation (HKCPEC), with The HKFYG Leadership Institute serving as a co-organiser. The programme aims to deepen young people's understanding of regional economic development and the role and contributions of Hong Kong in economic and trade development of the Asia-Pacific region. The Programme provides aspiring participants the opportunity to conduct research and engage in discussions on issues related to economic growth and development in the region, motivating them to think creatively and contribute meaningfully to the dialogue on regional economic cooperation.

計劃主題 Programme Themes

計劃將集中探討以下主題：

This Programme highlights the following themes:



區域經濟合作倡議
(如亞太自由貿易區、
區域全面經濟夥伴關係協定)

Regional economic integration initiatives
(e.g. Free Trade Area of the Asia-Pacific and
Regional Comprehensive Economic Partnership)



環境、社會和管治
**Environment, Social
and Governance**



可持續發展、賦能及共融
**Sustainability, empowerment
and inclusion**

計劃目標 Programme Objectives

完成計劃後，大會期望參加者能：

- 深入了解香港及亞太地區的經貿發展；
- 增進有關亞太地區經貿合作的知識；
- 培養創新思維及分析視角，以探討地區經濟合作及香港在其中的角色。

Upon completion of this programme, participants are expected to:

- Acquire a deeper understanding of trade and economic development in Hong Kong and in the Asia-Pacific region;
- Broaden their knowledge of the Asia-Pacific region's economic and trade cooperation;
- Cultivate innovative thinking and analytical perspectives on regional economic cooperation, and Hong Kong's role therein.

計劃內容 Programme Content

第一階段：研討會及工作坊 Stage 1: Seminars and Workshops

- 研討會由專家講者主持，為參加者提供在亞太框架下與計劃主題相關的基本知識。
- 培訓工作坊將提升參加者在以下方面的技能：
 - (i) 研究方法及分析、
 - (ii) 政策游說和實施以及
 - (iii) 匯報演講，為下一階段比賽作準備。
- Expert-led seminars to provide participants with fundamental knowledge of the programme themes in relations to the Asia-Pacific context.
- Training workshops are expected to enhance participants' skills in:
 - (i) research methodology and analysis,
 - (ii) policy lobbying and implementation, and
 - (iii) presentation,preparing participants for the next stage of the Programme.

第二階段：24小時案例研究及匯報 Stage 2: 24-hour Case-studies and Presentation

- 每隊將有24小時以中文或英文就指定題目撰寫一份不多於12頁的報告，題目將與計劃主題相關，表現最佳的25隊將晉級至匯報環節。
- 在報告及匯報環節表現最佳的12隊伍將晉級至下一階段。
- Teams will have 24 hours to produce a written report (max. 12 pages in Chinese or English) on a given topic related to the Programme themes. Top 25 teams will be invited to present their reports before the adjudicators.
- Top 12 teams which deliver the best reports and presentations will be advanced to next stage.

第三階段：模擬太平洋經濟合作議會 Stage 3: Model PECC

- 兩日一夜沉浸式體驗模擬太平洋經濟合作議會。
- 兩場進階溝通技巧工作坊，讓參加隊伍提升其談判、調解、建立共識等技巧。
- 每隊將有24小時就指定題目進行研究，模擬以太平洋經濟合作議會成員的身分準備會議及發言。
- A 2-day-1-night immersive experience of Model PECC.
- Two advanced communication skills workshops to strengthen participating teams' negotiation, facilitation and consensus-building skills.
- Teams will have 24 hours to research on a designated topic, and present their findings as one of the member committees of the Pacific Economic Cooperation Council (PECC).

立即參加！
Let's Join!

計劃時間 Programme Duration

2025年3月-7月 March – July 2025

計劃對象 Target Audience

- 中三至中五學生；
- 參加者須組成2-3人的隊伍；
- 參加者可經由學校報名或自由組隊直接進行網上報名；
- 每間學校可派出多支參加隊伍。
- S.3 – S.5 secondary school students;
- Each team should consist of 2 to 3 students;
- Participants may apply through their school or form their own team and apply directly via the online application;
- Each school may nominate more than one team to participate in the Programme.

參加辦法 How to Participate

立即掃描二維碼進行網上報名：
Scan the QR code and submit your application now:

報名截止日期：2025年3月10日
Application Deadline: [10/03/2025]



獎項 Awards

- 冠軍隊伍將獲發價值港幣6,000元的書券及獎狀；
- 亞軍隊伍將獲發價值港幣3,000元的書券及獎狀；
- 季軍隊伍將獲發價值港幣1,500元的書券及獎狀；
- 3位最佳發言人將獲發價值港幣1,500元的書券及獎狀。
- Champion team: book voucher worth HK\$6,000, and certificates;
- First Runner-up team: book voucher worth HK\$3,000, and certificates;
- Second Runner-up team: book voucher worth HK\$1,500, and certificates;
- Three Best Speakers Award: book voucher worth HK\$1,500, and a certificate.

得獎者專屬增潤活動 Exposure Activities for Winners

得獎隊伍及最佳發言人會被優先考慮參與香港青年協會領袖學院或香港青年協會舉辦之國際或本地的活動，例如「施政ONLINE@M21」、「預算案ONLINE@M21」、高鐵青年號等。

Winning teams and best speakers will be given priorities in international or local programmes organised by The HKFYG Leadership Institute or The Hong Kong Federation of Youth Groups, such as Policy Address Online@M21, Fiscal Budget Online@M21, High Speed Rail Trip, etc.

有關香港青年協會領袖學院 About The HKFYG Leadership Institute

香港青年協會領袖學院致力培育新一代優秀青年人才，自2000年起，學院至今已培訓逾20萬名青年領袖。學院現時坐落於別具歷史價值的前粉嶺裁判法院，保留了前殖民時期建築的優雅，並融入了現代科技，為訪客帶來互動體驗。學院建基於多年的培訓基礎並具備清晰的培訓階梯，為高小、中學、大專，以至行政領袖提供訓練課程。課程圍繞四大主題，包括**抗逆領袖**、**服務領袖**、**可持續發展領袖**，以及**溝通及協作領袖**。通過精心策劃的多元培訓，進一步裝備青年在未來承擔領導的角色，並「為香港未來添上一筆」，在香港、國家和國際層面領創新天。

The HKFYG Leadership Institute is dedicated to creating a new generation of leaders, with over 200,000 having been trained since 2000. Located at the revitalised historic Former Fanling Magistracy, the Institute combines the heritage of a graceful colonial building with immersive and interactive technology. It also provides training for young people from senior primary schools to tertiary institutions and for those in the workplace in four main themes, namely Resilient Leadership, Service Leadership, Sustainable Leadership and Communicative and Collaborative Leadership. Through our meticulously designed curriculum, young leaders are empowered to take up leadership roles and make wonders locally, nationally, and globally.



查詢 Enquiries

如對計劃有任何查詢，歡迎電郵至 SLS@leadershipinstitute.hk 或致電 (852) 2169 0255與香港青年協會領袖學院聯絡。

For enquiries about the Programme, please contact The HKFYG Leadership Institute via email at SLS@leadershipinstitute.hk or phone at (852) 2169 0255.

有關太平洋經濟合作香港委員會 About Hong Kong Committee for Pacific Economic Cooperation

太平洋經濟合作香港委員會（HKCPEC）於1990年3月成立。HKCPEC成員包括學術界、商界及政府的代表人士。HKCPEC積極參與太平洋經合議會的事務，定期參與太平洋經合議會的會議、工作項目和座談會等。近年，HKCPEC致力向外推廣，向香港的年青人和學生宣揚區域合作議題，例如舉辦一系列青年研習計劃和其他活動，聯繫社區。詳情請參考HKCPEC網頁 <<http://www.hkcpec.org>>。

The Hong Kong Committee for Pacific Economic Cooperation (HKCPEC) was established in March 1990. HKCPEC is tripartite in nature, consisting representatives from the academic, business and government sectors. HKCPEC participates actively at the Pacific Economic Cooperation Council (PECC), and attend regularly to PECC meetings, projects and seminars. In recent years, HKCPEC has been focusing on reaching out to the young people and students in Hong Kong, to promote issues on regional cooperation, for example, by organising Youth Programmes and activities to reach out to the local community. For details, please refer to HKCPEC's website <<http://www.hkcpec.org>>.



WhatsApp